
 Protokół nr L/06
sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie
odbytej w dniu 25 października 2006r.

w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.
godz. rozpoczęcia  - 9.10
godz. zakończenia – 14.00

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz  wraz z Burmistrzem Miasta – Tomaszem Kilińskim 
wręczyli listy gratulacyjnę: Karolowi Sikorze uczniowi Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych  w Nowej 
Rudzie oraz jego trenerowi Panu Tomaszowi Kuczaj w związku ze zdobyciem VII miejsca na Mistrzostwach 
Polski Juniorów w lekkiej atletyce oraz I miejsca podczas Mistrzostw Dolnego Śląska Juniorów w lekkiej 
atletyce. 

Część I 

Sprawy regulaminowe

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Bożena Bejnarowicz - otworzyła sesję Rady Miejskiej. 
Powitała radnych oraz zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że w sesji uczestniczy 
20 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. (lista obecności - zał.  
nr 1)

Radny nieobecny na sesji : 
1. Joanna Piszczecka

Ad. 2. Przyjęcie protokołu.

Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała czy radni mają uwagi do sporządzonego protokołu z XLIX sesji 
Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XLIX 
sesji Rady.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” przyjęła protokół z XLIX  sesji Rady Miejskiej w Nowej 
Rudzie.

Proponowany porządek obrad :
3.  Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym 
     od dnia 14 września 2006r. do dnia 11 października 2006r.
przerwa 10 min
4. Informacja z wykonania budżetu miasta Nowa Ruda za I półrocze 2006. 
- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej
- dyskusja
- podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2006r. 
przerwa 10 min
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5. Podjęcie uchwał:
a) zmieniająca uchwałę Nr 398/XLIX/06 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006   
b) zmieniająca uchwałę Nr 180/XXIII/04 w sprawie wniesienia do ARR „Agroreg” S.A. aportu oraz wkładu 
    pieniężnego 
c)  zmieniająca uchwałę Nr 234/XXVIII/05 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego 
    Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2005-2008
d) zmieniająca uchwałę Nr 353/XLII/06 w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 
    Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu 
e) w sprawie wniesienia wkładów do Noworudzkich Usług Komunalnych Spółki z o.o. w Nowej Rudzie  
f) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006 
przerwa 10 min
g) zmieniająca Uchwałę Nr 331/XL/05 w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 
    Miejskiej Nowa Ruda na lata 2005-2006 oraz 2007-2013 
h) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego drogi 
    alternatywnej dla drogi wojewódzkiej nr 381 
i) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2006-2014   
przerwa 10 min
j) w sprawie uchylenia uchwały Nr 314/XXXVIII/05 w sprawie określenia zasad zbywania udziałów 
    Centrum Turystyczno-Sportowe Spółka z o.o. w Nowej Rudzie 
k) w sprawie wykonania przez Gminę Miejską Nowa Ruda zadania zleconego z zakresu administracji 
    rządowej pod nazwą „Zorganizowanie i prowadzenie Środowiskowego Domu Samopomocy w Nowej 
    Rudzie o zasięgu lokalnym dla osób niepełnosprawnych intelektualnie.” 
l)  w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej projektu uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego w sprawie  
    przekształcenia SP ZOZ w Nowej Rudzie poprzez likwidację poradni : diabetologicznej, 
    gastroenterologicznej, kardiologicznej, wirusowego zapalenia wątroby, chemioterapii, chirurgicznej- 
    konsultacyjnej, medycyny sportowej, okulistycznej leczenia jaskry, ortodontycznej, protetyki 
    stomatologicznej z protezownią i pracownią ortodontyczną stomatologii zachowawczej, szkoły rodzenia, 
    oddziału: intensywnego nadzoru kardiologicznego, intensywnej opieki medycznej (oddział anestezjologii), 
    ginekologicznego, chirurgii ogólnej oraz Pogotowia Ratunkowego, Przychodni Rejonowej w Radkowie i 
    Przychodni Specjalistycznej w Nowej Rudzie 
m) zmieniająca uchwałę Nr 174/XXII/04 w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Nowej 
    Rudzie i nadania jej statutu 
n) w sprawie zasad używania herbu i barw Miasta Nowa Ruda 
przerwa 10 min
6.Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji. 
7. Interpelacje.
8. Zapytania radnych.
9. Sprawy różne.
10. Uroczyste zakończenie IV kadencji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Ad.3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 14 września 2006r. do dnia 11 października 2006r.  (sprawozdanie - zał. nr 2)

Radny Michał Prokopczak – pytanie odnośnie realizacji uchwały nr 398/XLIX/06 w sprawie emisji obligacji 
komunalnych gminy miejskiej Nowa Ruda – jakie banki zostały zaproszone do składania ofert.

Pan Jan Szeląg – rozmowy były prowadzone z 9 bankami jednak nie były to banki noworudzkie gdyż są  one 
tylko filiami.

Radny Michał Prokopczak – a czy rozpatrywany był Bank Spółdzielczy?

Pan Jan Szeląg – jest to mały bank i nie poradziłby sobie z tak dużym zadaniem.

Radny Jarosław Wióra – pytanie  w zakresie infrastruktury i inwestycji punkty 1,2,3,4,5,6,7,8. Na jakim 
etapie są  prowadzone prace.

strona 2



Pan Krzysztof Budzyna – 1) roboty remontowe cząstkowe na drogach miejskich – będą podejmowane prace 
przy ul.  Strzeleckiej podjazd do budynku. Ulica Przechodnia – remont drogi tylko poprzez uzupełnienie 
ubytków gdyż zaplanowane jest tam wykonanie sieci gazowej. Osiedle Wojska   Polskiego  - wykonanie 
remontów cząstkowych na nawierzchni w obrębie targowiska. Ulica Narutowicza – wykonanie łapacza wód 
opadowych. Os. Waryńskiego pod wiatom przystankową wykonano nawierzchnię z kostki betonowej. Ul. 
królowej Jadwigi -remont cząstkowy nawierzchni chodnika z kostki kamiennej. Ul. Ugory – wskazane są 
odcinki do naprawy. Ul. Połoniny wykonanie remontu cząstkowego.
2)  Ul.  Spacerowa – trwają  prace,  w tej  chwili  dokonuje  się  wymiany kolektora  deszczowego –  termin 
realizacji 8 grudnia 2006r.
− ul. Połoniny – remont bieżący – termin realizacji 13 października 2006r.  zakończono w terminie.
− Os.  XXX-lecia  remont  bieżący  drogi  termin  realizacji  23.10.06  ale   z  uwagi  na  kolizje  z  kanałem 

ciepłowniczym wymagane jest przeprojektowanie odcinka i ustalono nowy termin realizacji zadania na 
24.11.06.

− os. Wojska Polskiego – zakończono prace w zakresie dokumentacji projektowej. 
− budowa parkingu przy ul. Kwiatkowskiego – roboty zakończono w terminie.
− utrzymanie letnie i zimowe dróg lokalnych – została podpisana umowa z NUK sp. z o.o.  - jest to na 

bieżąco wykonywane. Co miesiąc dokonywane są  odbiory prac.
− ul. Kołowa – odbudowa etap II – przedłużono termin odbioru prac gdyż równocześnie dokonywana jest 

budowa sieci wodociągowej 

Radny Henryk Zimoch -   pytanie   w zakresie infrastruktury i  inwestycji  pkt.  8 nie  wykonano zatoczki 
zgodnie z wnioskami.

Pan Krzysztof Budzyna – w dniu wczorajszym zatoki zostały wykonane. 

Radny Michał Prokopczak -  pytanie odnośnie realizacji uchwały nr 400/XLIX/06 w sprawie wystąpienia ze 
skargą do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  - czy wiadomo coś w tej sprawie?

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – pyt. w zakresie infrastruktury i inwestycji pkt. 10 – 
w którym roku był przeprowadzony remont dachu na MOK w Nowej Rudzie? Czy nie ma gwarancji na 
wykonane prace?

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński -  nie zna dokładnie daty przeprowadzenia remontu dachu   ale była to 
prawdopodobnie końcówka lat 90. Odpowiadając radnemu Prokopczakowi  poinformował, że skarga została 
przesłana do WSA. 

Rada Miejska  18 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” oraz  1 „wstrzymującym sie od głosowania” : 
przyjęła Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 14 września 2006r. do dnia 11 października 2006r. 

przerwa 10 min.
po przerwie

posiedzenie opuścili radna Irena Caryk i radny Jarosław Wióra

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – zaproponował wprowadzenie do porządku obrad sesji w pkt. podjęcie 
uchwał ppk. o) projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie 
z obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  poddała  pod  głosowanie  wniosek  Burmistrza 
Miasta.
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Rada Miejska  12 głosami „za” przy 6 „wstrzymujących się od głosowania” : 
przyjęła wniosek Burmistrza Miasta i wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały Rady 
Miejskiej zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów 
sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

na sesję powracają radna Irena Caryk i radny  Jarosław Wióra.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –   poprosiła  o  wystąpienie   Przewodniczącego 
Sejmiku Województwa Dolnośląskiego p. Stanisława Jurcewicza.

Pan Stanisław Jurcewicz – poinformował, że na posiedzeniu sejmiku Województwa Dolnośląskiego został 
przyjęty Wieloletni Program Inwestycyjny. Podziękował również za współpracę, która była bardzo owocna 
życząc  by w przyszłości było więcej środków na inwestycje.

posiedzenie opuszcza radny Bogusław Frącek

Ad. 4.  Informacja z wykonania budżetu miasta Nowa Ruda za I półrocze 2006. 

− odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –    odczytała  opinię  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej zgodnie z zał. nr 3 do protokołu.

− dyskusja 

radni nie podjęli dyskusji  nt.  wykonania budżetu miasta Nowa Ruda za I półrocze 2006. 

− podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2006r.

Wobec braku  głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2006r.

 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 13 głosami „za”, przy 6 „wstrzymujących się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr  409/L/06

w sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2006r.

na posiedzenie powraca radny Bogusław Frącek

Ad.5. Podjęcie uchwał:

a)  zmieniająca uchwałę Nr 398/XLIX/06 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 
2006   

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  poinformowała,  że  Komisja  Gospodarcza 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Radny Bogusław Frącek – poprosił o skrótowe przedstawienie projektu uchwały. 

Pan Jan Szeląg – jest to projekt uchwały, który zmienia  poprzednią uchwałę w sprawie wprowadzenie zmian 
w budżecie miasta.  Zmiana dot. załącznika nr 5 i  została zasugerowana przez RIO dot. klasyfikacji zapisów. 

Wobec braku dalszych głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały 
zmieniający uchwałę Nr 398/XLIX/06 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006   

Rada Miejska w Nowej Rudzie  18 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się od głosowania” podjęła:

 Uchwałę nr  410/L/06

 zmieniająca uchwałę Nr 398/XLIX/06 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006 

b) zmieniający uchwałę Nr 180/XXIII/04 w sprawie wniesienia do ARR „Agroreg” S.A. aportu oraz 
wkładu pieniężnego.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – poinformowała, że Komisja Gospodarcza 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.

Radny Michał Prokopczak – dlaczego w 2006r. nie 200tys. a 500 tys.?

Pan Jan Szeląg – ta uchwała była już trzykrotnie zmieniana. Instytucja, która realizuje projekt NPP jest już 
po przetargach i w związku z tym  ogólna kwota tego projektu została zmniejszona. Dlatego zmniejsza 
również udział gminy. 
 

Wobec braku dalszych głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały 
zmieniający uchwałę Nr 180/XXIII/04 w sprawie wniesienia do ARR „Agroreg” S.A. aportu oraz wkładu 
pieniężnego.

Rada Miejska w Nowej Rudzie  18 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr  411/L/06

zmieniającą uchwałę Nr 180/XXIII/04 w sprawie wniesienia do ARR „Agroreg” S.A. aportu oraz wkładu 
pieniężnego.

c) zmieniający uchwałę Nr 234/XXVIII/05 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego 
Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2005-2008.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  poinformowała,  że  Komisja  Gospodarcza 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Pan Daniel Ekiel - podziękował radnym za owocną współpracę.

Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniający 
uchwałę Nr 234/XXVIII/05 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miejskiej 
Nowa Ruda na lata 2005-2008.
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Rada Miejska w Nowej Rudzie  16 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 2 „wstrzymujących się od 
głosowania” podjęła:

Uchwałę nr  412/L/06

zmieniającą  uchwałę  Nr  234/XXVIII/05  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego 
Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2005-2008.

d)  zmieniający uchwałę Nr 353/XLII/06 w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  poinformowała,  że  Komisja  Gospodarcza 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radny Marcin Gruszka -  czy nie można było uwzględnić w obligacjach pożyczki, którą chcemy zaciągnąć z 
WFOŚiGW.

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – struktura finansowania tego projektu jest złożona i składa się m.in. z 
pożyczki – dotacji z WFOŚiGW, i  aby móc uzyskać dotacje na projekt w kw. 1.800.000,-zł  to drugą część 
musi stanowić pożyczka  i to jest właśnie ta pożyczka. Pozostała część jest finansowana z emisji obligacji.

Wobec braku dalszych głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały 
zmieniający uchwałę Nr 353/XLII/06 w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu.

Rada Miejska w Nowej Rudzie  18 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr  413/L/06

zmieniającą  uchwałę  Nr  353/XLII/06  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim  Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu.

e)  w  sprawie  wniesienia  wkładów  do  Noworudzkich  Usług  Komunalnych  Spółki  z  o.o.  w  Nowej 
Rudzie.

Wobec braku  głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wniesienia wkładów do Noworudzkich Usług Komunalnych Spółki z o.o. w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  414/L/06

w sprawie wniesienia wkładów do Noworudzkich Usług Komunalnych Spółki z o.o. w Nowej Rudzie.

f) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – ogłosiła 10 min przerwy w celu zapoznania sie z 
projektem uchwały, który został dostarczony radnym.

przerwa

po przerwie

  

posiedzenie opuścili radny Piotr Wróbel i radny Krzysztof Morel

Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za” przy 3 „wstrzymującym się od głosowania” podjęła:

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006

Uchwałę nr 415/L/06

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006

na posiedzenie powraca  radny Krzysztof Morel 

g) zmieniający Uchwałę Nr 331/XL/05 w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 
Miejskiej Nowa Ruda na lata 2005-2006 oraz 2007-2013.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  poinformowała,  że  Komisja  Gospodarcza 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
     
Wobec braku  głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniający 
Uchwałę  Nr 331/XL/05 w sprawie przyjęcia  Lokalnego Programu Rewitalizacji  Gminy Miejskiej  Nowa 
Ruda na lata 2005-2006 oraz 2007-2013.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr 416/L/06

zmieniającą  Uchwałę  Nr  331/XL/05  w  sprawie  przyjęcia  Lokalnego  Programu  Rewitalizacji  Gminy  
Miejskiej Nowa Ruda na lata 2005-2006 oraz 2007-2013.”

h)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
drogi alternatywnej dla drogi wojewódzkiej nr 381.

Wobec braku dalszych głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  drogi 
alternatywnej dla drogi wojewódzkiej nr 381.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” podjęła:
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Uchwałę nr  417/L/06

w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  drogi  
alternatywnej dla drogi wojewódzkiej nr 381.”

na posiedzenie powraca radny Piotr Wróbel

i)w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2006-2014   

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  poinformowała,  że  Komisja  Gospodarcza 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Radny Mikołaj Puch – czy jesteśmy w posiadaniu choć jednej wersji strategii  z naniesionymi poprawkami?

Burmistrz Miasta  - Tomasz Kiliński -  takiej wersji nie posiadamy. Poprawki zostały naniesione zgodnie z 
wnioskami komisji stałych rady.

Pani Marzena Wolińska – chciała poinformować, że zgodnie z informacją Kierownika Referatu Wniosków 
Pomocowych poprawiona strategia została przesłana do Biura Rady w  wersji elektronicznej. 

Radny Zbigniew Grochowski -  poinformował, że na posiedzeniu Komisji Gospodarczej zostały odczytane 
poprawki do strategii i dlatego Komisja wydała pozytywną opinię nt. projektu uchwały.

Radny Mikołaj Puch –  czy rada powinna głosować projekt uchwały, którego załącznikiem jest strategia  nie 
mając pewności, że wszystkie wskazane błędy zostały poprawione.  Było dużo uwag odnośnie aktualizacji 
danych zawartych w strategii. 

Pani  Małgorzata Matusz  – strategia  jako załącznik do uchwały powinna zostać  przedłożona radnym do 
zapoznania. Zaproponowała ogłoszeni przerwy w celu zapoznania radnych z naniesionymi poprawkami. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – poprosiła o przedłożenie jednego poprawionego 
egzemplarza strategii  celem zapoznania radnych z naniesionymi poprawkami. 

Radny Piotr Wróbel -    poprosił o przedstawienie przez Panią Barbarę Pawłowska wszystkich naniesionych 
poprawek. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – ogłosiła kilka przerwę.

po przerwie

posiedzenie opuściła radna Irena Caryk 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz -  zaproponowała by do czasu przybycia na sesję 
Pani Barbary Pawłowskiej przejście do omawiania kolejnego projektu uchwały.

Radni wyrazili zgodę.  

j)  w sprawie uchylenia uchwały Nr 314/XXXVIII/05 w sprawie określenia zasad zbywania udziałów 
Centrum Turystyczno-Sportowe Spółka z o.o. w Nowej Rudzie.

Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
uchylenia  uchwały  Nr  314/XXXVIII/05  w  sprawie  określenia  zasad  zbywania  udziałów  Centrum 
Turystyczno-Sportowe Spółka z o.o. w Nowej Rudzie.
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 16 głosami „za” przy 3 „wstrzymujących się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr 418/L/06

w  sprawie  uchylenia  uchwały  Nr  314/XXXVIII/05  w  sprawie  określenia  zasad  zbywania  udziałów  
Centrum Turystyczno-Sportowe Spółka z o.o. w Nowej Rudzie.

na posiedzenia powraca radna Irena Caryk 

k)  w  sprawie  wykonywania  przez  Gminę  Miejską  Nowa  Ruda  zadania  zleconego  z  zakresu 
administracji  rządowej  pod  nazwą  „Zorganizowanie  i  prowadzenie  Środowiskowego  Domu 
Samopomocy w Nowej Rudzie o zasięgu lokalnym dla osób niepełnosprawnych intelektualnie.
Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz -  poinformowała, że Komisja Spraw Społecznych 
pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały.  Odczytała  wniosek  Komisji  Gospodarczej  :   „Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wykonania przez Gminę Miejską Nowa Ruda zadania 
zleconego z zakresu administracji rządowej pod nazwą „Zorganizowanie i prowadzenie Środowiskowego 
Domu Samopomocy w Nowej Rudzie o zasięgu lokalnym dla osób niepełnosprawnych intelektualnie.” po 
naniesieniu  poprawki  w  tytule  „w  sprawie  przygotowania  przez  Gminę  Miejską  Nowa  Ruda  zadania 
zleconego z zakresu administracji rządowej pod nazwą „Zorganizowanie i prowadzenie Środowiskowego  
Domu Samopomocy w Nowej Rudzie o zasięgu lokalnym dla osób niepełnosprawnych intelektualnie.” oraz 
w § 1, który otrzyma brzmienie  „wyraża się zgodę na przygotowanie przez Gminę Miejską Nowa Ruda 
zadania  zleconego  z  zakresu  administracji  rządowej  pod  nazwą  „Zorganizowanie  i  prowadzenie  
Środowiskowego Domu Samopomocy w Nowej  Rudzie  o  zasięgu  lokalnym dla osób  niepełnosprawnych  
intelektualnie.”

Radny Zbigniew Grochowski -  Komisja Gospodarcza nie kwestionuje zasadności zorganizowania na terenie 
Nowej  Rudy  Domu  Samopomocy.  Komisja  zaproponowała  zmianę  w  zapisie  w  projekcie  uchwały   z 
„wykonania” na „przygotowanie do wykonania”  z racji tego, że na dzień dzisiejszy nie ma zabezpieczonych 
środków w budżecie miasta na przygotowanie tego zadania.  Obecnie jest czas na przygotowanie  a następna 
rada  podejmie uchwałę o realizacji o ile w budżecie znajdą się zapisy o wskazaniu środków na ten cel. 
Twórca projektu uchwały nie wskazał innego źródła dofinansowania zadania.   

Pani  Anna  Frankowska  –  podjęcie  takiej  uchwały  jest   niezbędne,  aby  zapoczątkować   przygotowanie 
utworzenia  Środowiskowego  Domu  Samopomocy  i  by  złożyć  wniosek  w  Dolnośląskim  Urzędzie   na 
przyznanie jakiejkolwiek kwoty dofinansowania. To wszystko jest w sferze projektu.   Zgodnie z zebranymi 
informacjami  stwierdziła,  że  jednak  większość  gmin  dopłaca  do  takiego  zadania.  Odwiedziła  Dom 
Samopomocy, który działa w Wałbrzychu, stwierdziła również, że bardzo korzystną formą organizacyjną jest 
prowadzenie  takiego  domu  przez  organizacje  pożytku  publicznego,  która  ma  duże  możliwości   w 
pozyskiwaniu środków.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – rada nie kwestionuje zasadności powołania takiego 
domu jednak jeżeli ma być to tylko uchwała intencyjna to powinna się zasadniczo zmienić treść.

Radny Bogusław Frącek -  zapis wykonanie ma sens odnośnie zorganizowania, natomiast wykonywanie to 
jest prowadzenie. Dlatego jest za zapisem wykonywanie.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  gmina  musi  pokazać,  że  posiada  środki  na 
rozpoczęcie i funkcjonowanie Domu Samopomocy. 

Radny Krzysztof Bolisęga – czy zostały zrobione szacunkowe koszty odnośnie adaptacji pomieszczeń na 
Dom Samopomocy. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – gdzie będzie sie mieścił ten ośrodek?

Pan Paweł Marciniak -  zgodnie z projektem taki dom ma zostać umieszczony w przyziemiach spółki  CTS. 
Wykorzystanie  niezagospodarowanych  pomieszczeń,  pozwoli  na  ograniczenia  w  ogrzewaniu.  Na  dzień 
dzisiejszy zrobiona jest  wstępna dokumentacja  i  szacunkowy koszt  zaadaptowania  tych pomieszczeń  o 
powierzchni 300m kwadratowych to ok. 350tys. zł. Dodatkowe koszty to wyposażenie. Zagospodarowane 
pomieszczenia będą pełniły rolę domu, w którym ludzie niepełnosprawni będę się uczyli podstawowych 
czynności niezbędnych do ich funkcjonowania w przyszłości.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – dziś jest ostatnia sesja Rady Miejskiej IV kadencji 
i chcemy pozostawić kolejnej radzie niekoniecznie jasną sytuację odnośnie sposobu finansowania. 

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – kwoty zarówno na adaptacje pomieszczeń, jak i na utrzymanie domu 
nie muszą pochodzić  z budżetu gminy gdyż są inne możliwości na pozyskanie środków na przystosowanie 
tych pomieszczeń. Środki można pozyskać choćby z PEFRONU, Urzędu Marszałkowskiego  lub z innych 
źródeł, tak aby samo przygotowanie do realizacji tego zadania we wspomnianym wcześniej miejscu  odbyło 
się  jak  najmniejszym  kosztem.  Jest  również  możliwe,  że  sąsiednie  gminy  wezmą  udział  we 
współfinansowaniu tego zadania. 
Radna Irena Caryk – jest pewne, że na inwestycje, które mają służyć rehabilitacji osób  niepełnosprawnych 
otrzymuje się środki z PEFRONU. Jeżeli taki wniosek składa jednostka budżetowa otrzymuje 50% kosztów 
inwestycyjnych. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –   czy  jest  pani  w  posiadaniu  dokumentu,  że 
PEFRON pokryje 50% kosztów  inwestycji?

Radny Bogusław Frącek – ta uchwała będzie dawała możliwość pozyskania takich środków. Szukamy także 
alternatywy zagospodarowania  przyziemia spółki  CTS i  jeżeli  jest  taki  pomysł  i  możliwość pozyskania 
środków to powinniśmy podjąć taką decyzję.  Ale czy będzie zapis wykonanie czy też wykonywanie to nie 
ma znaczenia gdyż chodzi  nam o możliwość rozpoczęcia działań w  wyniku,  których zagospodarujemy 
przyziemie.

Pani Anna Frankowska – nie ruszymy z miejsca jeżeli nie będzie woli utworzenia Środowiskowego Domu 
Samopomocy. 

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – aby podjęć jakiekolwiek działania to musimy podjęć tą uchwałę. 

Radny Zbigniew Grochowski – należy zastanowić się jaki  zapis w uchwale byłby najkorzystniejszy dla 
miasta. 

Pan Małgorzata Matusz - zapis w projekcie uchwały jest zgodny z zapisami w przepisach podstawy prawnej. 
Jest to zadanie zlecone i zostanie one wykonane w momencie kiedy cała procedura zostanie zachowana. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  czy  przyjęcie   tego  projektu  uchwały  zrodzi 
również skutki finansowe w budżecie. 

Pani  Małgorzata  Matusz  –   na  dzień  dzisiejszy  nie  ale  w  przyszłości  może.  Wszystko  zależy  od 
porozumienia, które będzie uzgadniane z wojewodę. 

Radny  Mikołaj  Puch  –  kolejny  raz  otrzymujemy  niekompletny  materiał,  a  rada  nie  ma  czasu  na 
przedyskutowanie pewnych działań. Dla mnie jest to dowód, że przez 4 lata nie nauczyliśmy się nic a na 
koniec próbujemy coś za wszelką cenę.  Jeżeli to ma być nasza intencja to ja bym prosił panią prawnik,   aby 
stworzyła  taki  projekt,  aby  było  w nim  jednoznacznie  zaznaczone,  że  jest  to  intencja.  Jeżeli  chodzi  o 
zagospodarowanie obiektów spółki,  to jeżeli  są to  obiekty sportowe gdzie  przebywają  sportowcy,  gdzie 
będzie hałas i ruch to nie wiem czy takie sąsiedztwo będzie odpowiednie dla takiej placówki. Czy zwłoka 
półtora miesiąca by nowa Rada zajęła się tym tematem stanowi problem. 
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Pani Małgorzata Matusz – na dzień dzisiejszy nie jest możliwa żadna deklaracja czy list intencyjny w tym 
przypadku wymagana jest bezwzględnie uchwała rady. 

Radny  Krzysztof  Bolisęga  –  uchwała  ta  ma  być  uchwałą  intencyjną  i  nie  niesie  za  sobą  skutków 
finansowych dla budżetu. Dlatego chciałby zaproponować zapis w § 1  „wyraża się zgodę na przystąpienie 
do prac dot.  zadania zleconego z zakresu administracji rządowej pod nazwą „Zorganizowanie i prowadzenie 
Środowiskowego Domu Samopomocy w Nowej Rudzie o zasięgu lokalnym dla osób niepełnosprawnych 
intelektualnie”.  W  ten  sposób  dajemy  możliwość  do  opracowania  planów  finansowych  dot. 
zagospodarowania  infrastrukturalnego,  pozyskania  środków finansowych a  gdy to  już  nastąpi  to  można 
podjąć uchwałę  dot. wykonania tego zadania pokazując środki finansowe. 

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński -   odczytał   § 1  uchwały jaką podjął Wałbrzych „wyraża się zgodę na 
wykonywanie   przez  Gminę  Wałbrzych  zadania  (......)”  z  czego  wynika,  że  taki  zapis  jest  konieczny. 
Odnośnie wypowiedzi  radnego Pucha to do projektu uchwały został  dołączony  materiał  gdzie ujęte  są 
przewidywane koszty zadania. 

Radny Bogusław Frącek – propozycja poprawki zapisu uchwały złożona przez radnego Bolisęgę jest nie do 
nieprzyjęcia gdyż uchwała stanie się w ten sposób bezużyteczna. W oparciu o taki zapis nie będziemy mogli 
rozpocząć procedur  w celu uruchomienia tego zadania.  Dlatego moja propozycja zmiany zapisu w uchwale 
jest zgodna z zapisem ustawowym i proponuję by  zapis „wykonania” zastąpić zapisem „wykonywania”.

Radna Irena Caryk – jeżeli  nie zorganizujemy ośrodka gdzie będzie można podjąć opiekę nad osobami 
chorymi  psychicznymi to pozostawimy ich samym sobie.  Nie możemy być głusi na ten problem tacy ludzie 
są wśród nas. Z ust radnego Pucha ciągle słyszę piękne słowa ale gdzie są działania jakieś propozycje. 

Radny Zbigniew Radgowski -  mówimy o uchwale intencyjnej, która obliguje burmistrza do podpisania 
zadania  zleconego.  Rada  powinna  obecnie  zobligować  burmistrza  tylko  do  podpisania  porozumienia  z 
Urzędem Wojewódzkim na prowadzenie takiego zadania. 

Pani Anna Frankowska – taka jest kolejność przyjęcia tego zadania do realizacji, natomiast do momentu 
podpisania porozumienia to jest naprawdę jeszcze długa droga. 

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – musimy odpowiedzieć sobie na pytania: czy intencją rady jest wola 
utworzenia tego ośrodka bo jeżeli tak to przyjmijmy ta uchwałę, której zapisy są zgodne z prawem.   

Radny Mikołaj Puch – ja kwestionuję tylko formę wprowadzenia tego projektu na sesję i brak informacji na 
poszczególnych komisjach w tym temacie.  Nie kwestionuję tej uchwały ale uważam, że jest ona w tym 
momencie i czasie uchwałą interesowną.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  -   propozycja  złożona  przez  radnego  Frącka 
odnośnie  naniesienia  zmiany  zapisu   §  1  projektu  uchwały  zgodnie  z  art.  18  ust.2  pkt.  11  ustawy  o 
samorządzie gminnym brzmiałby „wyraża się zgodę na  wykonywanie przez Gminę Miejską Nowa Ruda 
zadania  zleconego  z  zakresu  administracji  rządowej  pod  nazwą  „Zorganizowanie  i  prowadzenie 
Środowiskowego Domu Samopomocy w Nowej   Rudzie o zasięgu lokalnym dla osób niepełnosprawnych 
intelektualnie. Zmianie także ulega tytuł uchwały „w sprawie wykonania (....)”    na zapis   „w sprawie  
wykonywania (....)” Wniosek radnego Frącka jest zgodny z  zapisami w ustawie. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  poddała  pod  głosowanie  wniosek  radnego 
Bogusława  Frącka  o  zmianę  zapisu  w  tytule  projektu  uchwały  i  w  §  1  z  „wykonania”  na  zapis 
„wykonywania”.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła: wniosek radnego Bogusława Frącka 
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Wobec braku dalszych głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie  wykonywania  przez  Gminę  Miejską  Nowa  Ruda  zadania  zleconego  z  zakresu  administracji 
rządowej  pod  nazwą  „Zorganizowanie  i  prowadzenie  Środowiskowego  Domu  Samopomocy  w  Nowej 
Rudzie o zasięgu lokalnym dla osób niepełnosprawnych intelektualnie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  419/L/06

w sprawie wykonywania przez Gminę Miejską Nowa Ruda zadania zleconego z zakresu administracji  
rządowej  pod  nazwą  „Zorganizowanie  i  prowadzenie  Środowiskowego  Domu  Samopomocy  w  Nowej 
Rudzie o zasięgu lokalnym dla osób niepełnosprawnych intelektualnie.

Ciąg dalszy  omawiania projektu uchwały  w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Miejskiej Nowa 
Ruda na lata 2006-2014.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  został  dostarczony  tekst  strategii  miasta  po 
naniesionych poprawkach. 

Radny Zbigniew Grochowski – odczytał odpowiedź Burmistrza Miasta  na wnioski Komisji Gospodarczej 
zał. nr. 4  Zaproponował jeszcze dwie zmiany do strategii a dot. wykreślenia dwóch już nie funkcjonujących 
firm.  

Radny Michał Prokopczak – zaproponował zdjęcie  omawianego projektu uchwały z porządku obrad sesji. 

Burmistrz  Miasta  –  Tomasz Kiliński  –  zaproponowane poprawki  były  poprawkami kosmetycznymi  bo 
rzeczywistość się nieustannie zmienia.  Dlatego nie są to zmiany, które spowodowałyby problem,  że   po raz 
kolejny nie przyjmiemy strategii. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz –  poddała pod głosowanie wniosek radnego Michała 
Prokopczaka o zdjęciu z porządku obrad sesji  projektu uchwały w sprawie  przyjęcia Strategii  Rozwoju 
Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2006-2014.

Rada Miejska 5 głosami „za” przy 6 głosach „przeciw” i 8 „wstrzymujących sie od głosowania” : 
odrzuciła wniosek radnego Michała Prokopczaka.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – zapytała czy należy przeprowadzić głosowanie 
odnośnie wprowadzenia poprawek zaproponowanych przez komisje. 

Pani Małgorzata Matusz – poprawki zostały już naniesione  i nie ma potrzeby ich głosowania. 

Radny Zbigniew Grochowski – postawił wniosek by w rozdziale  1.5.3 „oferta inwestycyjna” wykreślić  już 
nie funkcjonując  firmę „BONOWEX” sp. z o.o.  oraz firmę „BudExCo” sp. z o.o.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  poddała  pod  głosowanie  wniosek  radnego 
Zbigniewa  Grochowskiego   o  wykreślenie   z  projektu  uchwały  zapisy  w  rozdziale   1.5.3  „oferta 
inwestycyjna” wykreślić  już nie funkcjonując  firmę „BONOWEX” sp. z o.o.  oraz firmę „BudExCo” sp. z 
o.o.

Rada Miejska 14  głosami „za”:
wykreśliła z  projektu uchwały zapisy w rozdziale  1.5.3 „oferta inwestycyjna”  firmę „BONOWEX” 
sp. z o.o.  oraz firmę „BudExCo” sp. z o.o.
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Radny Henryk Zimoch – czy strategia została opracowana przez Burmistrza Miasta czy też przez powołany 
zespół.   Czy w uzasadnieniu do projektu uchwały nie powinien zaistnieć zapis, że nad strategią pracował 
również zespół w składzie. 

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński -  zespół pracujący nad strategia przedstawił ją mi a jako Burmistrz 
przedstawiam ją Radzie Miejskiej.  

Radny Piotr  Wróbel  –  ja  otrzymałem na  ostatniej  Komisji  Gospodarczej  informacje,  że  ten  zespół  nie 
pracował. 

Pani Marzena Wolińska -  zespół spotykał się  kilkanaście  razy  i strategia była analizowana punkt po 
punkcie. 

Radny Mikołaj Puch -  ile wniosków zostało złożonych przez zespół i uwzględnionych z strategii. 

Pani Marzena Wolińska -  zespół na bieżąco wymieniał ze sobą  poglądy. 

„Wobec braku dalszych głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2006-2014.

Rada Miejska w Nowej Rudzie  15 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się od głosowania” 

(3 radnych nie wzięło udziału w głosowaniu ) podjęła:

Uchwałę nr 420/L/06

w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2006-2014.”

przerwa 
po przerwie 

posiedzenie opuścili radny Bogusław Frącek i radny Zbigniew Grochowski 

l)  w  sprawie  wyrażenia  opinii  dotyczącej  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Kłodzkiego  w sprawie 
przekształcenia  SP  ZOZ  w  Nowej  Rudzie  poprzez  likwidację  poradni  :  diabetologicznej, 
gastroenterologicznej,  kardiologicznej,  wirusowego zapalenia wątroby, chemioterapii,  chirurgicznej-
konsultacyjnej,  medycyny  sportowej,  okulistycznej  leczenia  jaskry,  ortodontycznej,  protetyki 
stomatologicznej  z  protezownią  i  pracownią  ortodontyczną  stomatologii  zachowawczej,  szkoły 
rodzenia, oddziału: intensywnego nadzoru kardiologicznego, intensywnej opieki medycznej (oddział 
anestezjologii),  ginekologicznego,  chirurgii  ogólnej  oraz  Pogotowia  Ratunkowego,  Przychodni 
Rejonowej w Radkowie i Przychodni Specjalistycznej w Nowej Rudzie. 

Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia opinii dotyczącej projektu uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego w sprawie przekształcenia SP ZOZ 
w  Nowej  Rudzie  poprzez  likwidację  poradni  :  diabetologicznej,  gastroenterologicznej,  kardiologicznej, 
wirusowego  zapalenia  wątroby,  chemioterapii,  chirurgicznej-konsultacyjnej,  medycyny  sportowej, 
okulistycznej  leczenia  jaskry,  ortodontycznej,  protetyki  stomatologicznej  z  protezownią  i  pracownią 
ortodontyczną  stomatologii  zachowawczej,  szkoły  rodzenia,  oddziału:  intensywnego  nadzoru 
kardiologicznego,  intensywnej  opieki  medycznej  (oddział  anestezjologii),  ginekologicznego,  chirurgii 
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ogólnej oraz Pogotowia Ratunkowego, Przychodni Rejonowej w Radkowie i Przychodni Specjalistycznej w 
Nowej Rudzie. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  421/L/06

w  sprawie  wyrażenia  opinii  dotyczącej  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Kłodzkiego  w  sprawie  
przekształcenia  SP  ZOZ  w  Nowej  Rudzie  poprzez  likwidację  poradni  :  diabetologicznej,  
gastroenterologicznej,  kardiologicznej,  wirusowego  zapalenia  wątroby,  chemioterapii,  chirurgicznej-
konsultacyjnej,  medycyny  sportowej,  okulistycznej  leczenia  jaskry,  ortodontycznej,  protetyki  
stomatologicznej z protezownią i pracownią ortodontyczną stomatologii zachowawczej, szkoły rodzenia,  
oddziału: intensywnego nadzoru kardiologicznego, intensywnej opieki medycznej (oddział anestezjologii),  
ginekologicznego, chirurgii ogólnej oraz Pogotowia Ratunkowego, Przychodni Rejonowej w Radkowie i  
Przychodni Specjalistycznej w Nowej Rudzie.

na posiedzenie powracają radni: Bogusław Frącek i Zbigniew Grochowski 

m) zmieniający uchwałę Nr 174/XXII/04 w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Nowej 
Rudzie i nadania jej statutu.

Wobec braku  głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniający 
uchwałę Nr 174/XXII/04 w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Nowej Rudzie i nadania jej 
statutu.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  422/L/06

zmieniającą uchwałę Nr 174/XXII/04 w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miejskiej w Nowej Rudzie  
i nadania jej statutu.

n)w sprawie zasad używania herbu i barw Miasta Nowa Ruda 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – poinformowała, ze Komisja Spraw Społecznych i 
Komisja Gospodarcza negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Wobec braku  głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zasad używania herbu i barw Miasta Nowa Ruda.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 4 głosami „za” przy 10 głosach „przeciw” i  5 „wstrzymujących się od 
głosowania” odrzuciła: 

projekt uchwały w sprawie zasad używania herbu i barw Miasta Nowa Ruda 

 
o)  zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych 
przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – poinformowała, że Komisja Spraw Społecznych 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
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Radny Dariusz Kupczyk – obniżono ceny za wstęp na halę sportową, dla każdej grupy sportowej.

Wobec braku dalszych głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. 
Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr  423/L/06

zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul.  
Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.
 

 

Ad. 6.Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – za zgodą  rady nie odczytała odpowiedzi na 
interpelacje złożone na poprzedniej sesji.

Ad. 7. Interpelacje.

Radni nie złożyli interpelacji.

Ad.8. Zapytania radnych.

Radni nie złożyli zapytań.

Ad.9. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – odczytała pismo o wsparcie finansowe dla chorego 
dziecka, jednocześnie prosząc radych  o złożenie kwot pieniężnych  na ten cel. 

Radny Mikołaj Puch – pytanie dot. Zarządzenia Burmistrza Miasta nr 84, które jest nie w porządku w 
stosunku do osób, które czekają na przydział mieszkania, nie podoba mi się forma tego zarządzenia.   Ja nie 
kwestionuje słuszności decyzji ale formę i termin. Jeżeli zmienia się zarządzenie to dla wszystkich 
mieszkańców Nowej Rudy. 

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński -  po raz kolejny nie podważa  się słuszności decyzji ale  termin co jest 
dla mnie nie zrozumiałe. Osoba, która dostała ten przydział była w bardzo ciężkiej sytuacji, mieszała w 
hostelu   w Domu Dziecka gdyż znęcano się nad nią.

Radny Mikołaj Puch -  zapytał p. Anny Frankowskiej „czy u pani są także osoby, nad którymi znęca się 
rodzina i którym przyznanie takiego mieszkania byłoby właściwe?”

Pani Anna Frankowska – osoba ta z powodu znęcania się rodziny znalazła się w hostelu. Czy są takie inne 
osoby być może są ale mogą skorzystać choćby ze schronienia u swojej rodziny a ta pani niestety nie mogła 
tego uczynić dlatego była w szczególnej sytuacji. 

Radny Mikołaj Puch – poprosił by Burmistrz zmienił datę składania wniosków o przydział mieszkań  na 
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dzień  31 grudnia, gdyż znajdą nie na pewno takie osoby, którym takiej pomocy powinniśmy udzielić.  

Pan Krzysztof Jasiński – stwierdził, że w strategi miasta Nowa Ruda brak jest zapisu o Międzynarodowym 
Centrum Spotkań Miast Partnerskich na Górze Wszystkich Świętych. Kolejna sprawa to wieża widokowa na 
Górze Św Anny oraz góra Kępiec – jakie są postępy w sprawie. 

Radny Michał Prokopczak – co z laparoskopem, który miał być wykorzystywany przez mieszkańców 
bezpłatnie.

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński -  laparoskop został zabezpieczony przez stowarzyszenie na terenie 
firmy ZPAS. Na dzień dzisiejszy na terenie noworudzkiego szpitala nie mogą być wykonywane zabiegi za 
pomocą laparoskopu dlatego został zabezpieczony. 

Pan Krzysztof Budzyna – zgodnie ze stanowiskiem Wojewody przejęcie wieży widokowej będzie możliwe 
po uchwaleniu miejscowego plany zagospodarowania przestrzennego dla danego rejonu. Uchwała jest 
przygotowana przeszła już wszelkie procedury uzgadniania  i po zmianie studium uwarunkowań jest 
możliwe podjęcie uchwały o miejscowym planie  zagospodarowania przestrzennego dla Góry Anny. 
Wskazano nowe miejsce wieży przekaźnikowej   dla anten znajdujących się na wieży widokowej  i jest to 
Góra Kępiec.   

Pan Jerzy Przewoda  -  przekazał na ręce Przewodniczącej rady pismo – skargę na działania radnego 
Marcina Gruszki. 

Radny Arkadiusz Michalski – pytanie do Dyrektora ZGKiM czy budynek przy ul. Boh. Getta będzie 
remontowany w tym roku chodzi o naprawę elewacji. W przekazanej informacji zakładu nie ma takiego 
zapisu.

Pan Marian Zdunek -  tak jak zostało to uwzględnione.

Przewodnicząca Rady  Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – Rada Miejska podjęła 408 uchwał, do których 
Wojewoda Dolnośląski wydał 22 rozstrzygnięcia oraz 3 sygnalizacje. W dwóch przypadkach stwierdzono 
nieważność do części uchwał przez Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu.
Większość sesji odbyła się w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza, ale miały one miejsce również w 
Noworudzkim Inkubatorze Przedsiębiorczości (w dniach:
24 kwietnia 2003r.; 10 grudnia 2003r.; 31 marca 2004r.;  14 września 2005r.)
W dniu 29 maja  2003r.  odbyła  się  w Centrum Turystyczno-Sportowym wspólna sesja  trzech gmin tj.  : 
Gminy Miejskiej Nowa Ruda, Gminy Nowa Ruda, Gminy i Miasta Radków.
Odbyły się także 4 nadzwyczajne sesje Rady Miejskiej ( w dniach : 
17 czerwca 2004r.; 20 lipca 2005r.; 9 listopada 2005r.; 18 maja 2006r.)
Posiedzenia Komisji Stałych:
Komisja Gospodarcza 124
Komisja Spraw Społecznych 120
Komisja Rewizyjna 77
Komisja Porządku Publicznego i Komunikacji              73
Komisja Zdrowia i Ekologii 47

zostały powołane dwie komisje doraźne Rady Miejskiej:
1. komisja doraźna statutowa

2. komisja doraźna do spraw uchwał i wniosków odnośnie funkcjonowania Polsko-Czeskiej Wyższej 
Szkoły Biznesu i Sportu „Collegium Glacense” w Nowej Rudzie

Radni w ciągu całej kadencji złożyli 94 interpelacje oraz 199 zapytania.
Frekwencja radnych na komisjach 98%, na sesjach 99%.

Podziękowała wszystkim za współpracę, zaangażowanie  i wysiłek włożony w rozwiązywanie naszych 
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niełatwych problemów,  życząc wszystkim sukcesów.  Wręczyła radnym Rady Miejskiej w Nowej Rudzie IV 
Kadencji  okolicznościowe pismo, w którym dziękuje  za współpracę. 

Pan Tomasz Kiliński - również podziękował wszystkim radnym za współpracę.

Pan Maciej Sucharski  oraz Pan Andrzej Czerniatowicz  - podziękowali Radzie Miejskiej oraz Burmistrzowi 
za wszelką udzieloną pomoc dla Komisariatu Policji w Nowej Rudzie.

Uczczono także minutą ciszy pamięć już nieobecnego wśród nas radnego Edmunda Rozmusa.

Ad. 10. Zakończenie obrad.

Wobec braku dalszych głosów i wyczerpania porządku dziennego obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej w 
Nowej Rudzie – Bożena Bejnarowicz zamknęła XL sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte na sesji Rady Miejskiej stanowią załączniki do protokołu. 

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała:
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